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    هم آمریکا و هم رژیم صهیونیستی در این جنگ شکست 
سخت و جدی و جبران ناپذیری خورده اند. آنها با اهدف بسیار 
بزرگی وارد نبرد علیه حماس شدند و امروز در شرایطی به آتش 
بس تن داده اند که هیچ کدام از این اهداف محقق نشده است و 
به ناچار در برابر شروط حماس تسلیم شده و آتش بس را اجرایی 
کردند. تمام تلاش تل آویو این بود که اسرا بدون قید و شرط 
آزاد شوند واین مورد بارها و بارها توسط آمریکایی ها و خصوصا 
شخص نتانیاهو اعلام شد و حتی دو روز مانده به آغاز آتش بس 
باز هم نتانیاهو تکرار کرد بدون آزاد سازی بدون قید و شرط اسرا 
آتش بسی درکار نخواهد بود.  بعدها هدف بزرگتری را اعلام 
کردند که حماس باید سرکوب شده و تونل های غزه باید از بین 
برود. بار دیگر اعلام کردند که غزه باید از کنترل حماس خارج 
شده و این باریکه به اشغال صهیونیست ها درآید. این موارد از 
زمان آغاز جنگ به این سو به عنوان شعارهای اصلی آمریکا و 
اسرائیل اعلام شد اما امروز بعد از جنایات بی شمار در غزه که  
در یک مورد  حدود 6 هزار کودک را در غزه شهید کردند و 
آمار شهدا به 20 هزار نفر رسیده و بعد از اینکه بیمارستان های 
غزه را بدون توجه به قوانین بین المللی با خاک یکسان کردند 
و حتی مجروحان را روی تخت بیمارستان قتل عام کرده یا با 
خود بردند، نتوانستند به هیچ کدام از اهداف خود دست یافته و 
قبول کردند این آتش چهار روزه برقرار شود کما اینکه نتانیاهو 
در ساعات پایانی به بایدن التماس می کرد که اسرائیل نیاز به این  
آتش بس دارد. چرا که نتانیاهو بار دیگر شانس نظامی خود در 
غزه را به محک گذاشت و با 200 تانک وارد غزه شد و همه این 
تانک ها را از دست داد و تعدادی سرباز را به کشتن داد اما بعد از 
آتش بس با دست خالی به فلسطین اشغالی بازگشت. نتانیاهو 
قصد داشت  اسرا را بدون قید و شرط آزاد کند اما معادله 3 به 1 
را پذیرفت و در برابر هر اسیر متعلق به اسرائیل سه فلسطینی را 
آزاد کرد. ضمن اینکه این اسرا دو تابعیتی هستند و از سوی دیگر 
نتوانستند غزه را تصرف کرده و فرماندهی حماس بر تونل های 
غزه را با چالش روبرو کند و یا اینکه یکی از فرماندهان ارشد 
حماس را دستگیر و یا اسیر کند. این موارد نشان از شکست 
کامل رژیم صهیونیستی دارد و این رژیم چنین شکستی را 
متحمل شد و  در تمام این مسیر آمریکا بدون قید و شرط 
اسرائیل را با چک سفید حمایت می کرد. البته برخی از  سران 
این رژیم اعلام کرده اند که بعد از این چهار روز مجددا وارد نبرد 
در غزه می شوند.  سوال این است با این حجم از شکست ها چرا 
مجددا قصد ورود به جنگ را دارند آیا می خواهند دوباره از 
حماس ضربه بخورند بدون شک نتیجه در حمله مجدد به غزه 

برای آنها تکرار خواهد شد. 

 شکست سخت تل آویو در غزه
یادداشت

 آمادگی شعب اخذ رأی 
یک روز قبل از آغاز انتخابات 
نتخابات کشور گفت:  رئیس ستاد ا
مطابق قانون جدید انتخابات آمادگی 
کامل شعب اخذ رأی یک روز قبل از 
رأی گیری آمده و بر همین اساس 
قدامات اجرایی برنامه ریزی شده و  ا
در حال اجرا است. سید محمد تقی 
ینکه تمامی  شاهچراغی با اشاره به ا
ملاحظات و تمهیدات لازم در شعب 
اخذ رأی به منظور آمادگی کامل برای 
برگزاری انتخابات سالم و مطلوب پیش 
بینی خواهد شد، گفت: در قانون جدید 
انتخابات آمادگی کامل شعب اخذ رأی 
یک روز قبل از رأی گیری آمده است و 
بر همین اساس اقدامات اجرایی برنامه 

ریزی شده و در حال اجرا است. 

تایلند از ایران تشکر کرد
یران  ز ا وزارت امور خارجه تایلند ا
10 تبعه این  برای کمک به آزادی 
کشور تشکر کرد. وزارت امور خارجه 
یران برای کمک به آزادی  ز ا تایلند ا
و  کرده  تشکر  کشور  این  تبعه   10
گفته حماس هنوز 20 تایلندی را در 
اختیار دارد. این وزارتخانه گفته است 
»ما صمیمانه امیدواریم اسیران باقی 
مانده هر چه زودتر به سلامت آزاد 
شوند.”این وزارتخانه از دولت های مصر، 
ئیل، مالزی، قطر و کمیته  یران، اسرا ا
لمللی صلیب سرخ و کشورهایی  بین ا
که در »تلاش های عظیم« که منجر به 
آزادی این افراد شد، تشکر کرد. نزدیک 
به 30 هزار تبعه تایلند در اسرائیل کار 

می کنند. 

آغاز پروژه ٣ میلیارد 
یورویی توسعه فرودگاه امام 
فرودگاه  شهر  شرکت  مدیرعامل 
دو  فاز  نی  عمرا علمیات  گفت:  مام  ا
شهر فرودگاهی امام خمینی را قرارگاه 
نجام می دهد و شرکت  خاتم الانبیا ا
»هاکان« چین اقدامات فنی، نظارتی و 
تامین تجهیزات را بر عهده دارد. سعید 
عملیات  شروع  مراسم  در  چلندری 
مام  نی فاز دو شهر فرودگاهی ا عمرا
خمینی )پروژه 3 میلیارد یورویی توسعه 
این فرودگاه( با بیان اینکه امروز یک روز 
بزرگ را ثبت می رسانیم که آرزوی ملت 
ایران بود، اظهار داشت: از سوی مردم 
و مسئولان همواره این گلایه همواره 
مطرح بود که وضعیت این فرودگاه 
در شان جمهوری اسلامی ایران نیست. 
مام  مدیرعامل شرکت شهر فرودگاه ا
ز دو سال گذشته با نگاه ویژه  گفت: ا
اقدامات خوبی در این فرودگاه انجام 
شد به طوری که اعتراضات مردم در 
یام نوروز و حج و عتبات عالیات به  ا

صفر رسید 

 کشورهای بیگانه منطقه
 را ترک کنند

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح، 
گفت: حضور آمریکا و برخی از کشورهای 
اروپایی در منطقه، عکس العمل تمامی 
منطقه از جمله محور مقاومت را به 
دنبال خواهد داشت و توصیه می کنم 
این کشورهای بیگانه منطقه را ترک 
یجاد تنش نباشند.  کنند و به دنبال ا
میر محمدرضا آشتیانی وزیر دفاع و  ا
پشتیبانی نیروهای مسلح با اشاره به 
فشارهای گسترده از سوی کشورهای 
مختلف در حوزه های سیاسی و اقتصادی 
به رژیم صهیونیستی و حامیانش، گفت: 
که  بود  خواهند  شاهد  منطقه  مردم 
این رژیم غاصب و کودک کش کاملًا 
قعی به  سرنگون می شود و امنیت وا
منطقه ما بر می گردد. وی با تاکید بر 
مشکلات منطقه گفت: کشورهای بیگانه 

منطقه را ترک کنند

لایحه تشکیل سازمان نظام 
رسانه ای به مجلس ارائه شود

عضو ناظر مجلس شورای اسلامی در 
هیات نظارت بر مطبوعات با بیان اینکه 
»شکل گیری سازمان نظام رسانه ای 
سبب می شود که حوزه رسانه هم از 
ز نظر کیفیت رشد  نظر کمیت و هم ا
چشم گیری داشته باشد و در عرصه 
نقش آفرینی نیز موثرتر ظاهر شود«، 
از دولت خواست تا هرچه زودتر لایحه 
سازمان نظام رسانه ای به مجلس ارائه 
دهد. غلامرضا منتظری با تاکید بر لزوم 
تعیین تکلیف لایحه تشکیل سازمان 
نظام رسانه ای کشور، گفت: در هر 
حوزه ای نیاز به اصل پیش بینی پذیری 
داریم به گونه ای که هر قشر و صنفی 
باید از آینده خود تصویر روشنی داشته 
باشد و لایحه سازمان نظام رسانه ای 
نقطه شروع خوبی برای تحقق اصل 
پیش بینی پذیری در حوزه رسانه های 

کشور است. 

احمد دستمالچیان
سفیر و کارشناس روابط بین الملل  

خبــــر
 معاون اول رئیس جمهور:   

عدم بهره گیری از ظرفیت  فرهنگستان ها 
اجحاف به آینده است

آرمان ملی: جلسه هیات امنای مشترک فرهنگستان های 
جمهوری اسلامی ایران به ریاست معاون اول رئیس جمهور 
برگزار شد. محمد مخبر در این جلسه بر ضرورت پیوند، 
نزدیکی، ارتباط و تعامل گسترده دولت و فرهنگستان ها 
تاکید کرد و افزود: فرهنگستان ها به عنوان کانون های 
تشخیص و حل مسئله، در سالیان گذشته از وزارتخانه ها 
و دستگاه های دولتی که دارای مسائل و مشکلاتی هستند 
دور افتاده اند. در این راستا روسای سازمان های اداری و 
استخدامی و برنامه و بودجه، باید ضمن آسیب شناسی و 
ایجاد و طراحی یک برنامه جدید در تنظیم بودجه سالیانه 
کشور برای فرهنگستان ها، به اصلاح روابط دولت و این مراکز 
علمی کشور و نقش بزرگ آنان در تصمیم سازی ها نیز کمک 
نمایند. معاون اول رئیس جمهور در این جلسه که روسای 
فرهنگستان های جمهوری اسلامی ایران، دبیر شورای عالی 
انقلاب فرهنگی، روسای سازمان های اداری و استخدامی و 
برنامه و بودجه، معاون حقوقی رئیس جمهوری و همچنین 
برخی از اعضای هیات امنای فرهنگستان ها حضور داشتند، 
تصریح کرد: عدم استفاده و بهره گیری از ظرفیت های بسیار 
بزرگ علمی فرهنگستان ها اجحافی بزرگ به آینده کشور 
است. مخبر با اشاره به تاکید مقام های ارشد کشورهای خارجی 
درملاقات های دوجانبه و چند جانبه درخصوص تقویت 
دیپلماسی علمی و لزوم تعامل های دانشگاهی و تبادل اساتید 
و دانشجویان، افزود: همواره در این ملاقات ها سران دیگر 
کشور ها علاقه مند به بهره گیری از ظرفیت های علمی و فناوری 
دانشگاهی و شرکت های دانش بنیان جمهوری اسلامی 
هستند که ضرورت دارد فرهنگستان ها در این زمینه ورود 
کنند تا زمینه های همکاری های علمی ایران با سایر کشورها 
تقویت شود. معاون اول رئیس جمهور همچنین به سرعت روز 
افزون و چشمگیر تحولات علمی و پیشرفت های فناوری در 
دنیا اشاره و تاکید کرد: فرهنگستان ها باید با تشکیل کانونی 
ضمن رصد پیشرفت های فناوری های روز به ویژه در حوزه 
فناوری اطلاعات و بسترهای اینترنتی، پیش بینی ها، هشدارها 
و برنامه های لازم برای تطبیق دستگاه های حاکمیتی و 
وزارتخانه ها با این تحولات روز دنیا را در اختیار آنان قرار دهند. 
گفتنی است در این جلسه گزارش حسابرسی و صورت های 
مالی سال های 1۴00 و 1۴01 فرهنگستان های جمهوری 
اسلامی ایران بر اساس اظهار نظرهای موسسه های حسابرسی 
در خصوص صورت وضعیت مالی، تغییرات در وضعیت مالی 
و مقایسه بودجه با عملکرد آنها ارائه شد. در ادامه این جلسه 
نیز روسای فرهنگستان های علوم، علوم پزشکی، هنر و زبان و 
ادبیات فارسی به تشریح عملکرد خود در بخش های مختلف 
از جمله اهداف فرهنگستان ها، گروه ها و کارگروه های علمی، 
فعالیت های انجام شده در سه سال گذشته، ارائه بیانیه های 
راهبردی و سیاستی در موضوعات مختلف کلان کشور به 
وزارتخانه ها، دستگاه های دولتی و مراکز اداری و اجرایی، 
تجلیل از دانشمندان و نخبگان، فعالیت های بین المللی 
و روابط بین الملل فرهنگستان ها، برگزاری همایش ها، 
محصولات تولید شده علمی و هنری، طرح های پژوهشی و 

انتشار کتاب و مجلات مختلف علمی پرداختند. 

یاسمین   – ملی  آرمان 
طالقانی: در چند روز گذشته 
مسئولان و مقامات نسبت بر منع 
ورود کالا های اسرائیلی به ایران 
واکنش هایی داشتند. سخنگوی 
وزارت امور خارجه ضمن تاکید 
کالا های  ورود  ممنوعیت  بر 
تولید شده از سوی شرکت های 
صهیونیستی و وابسته آن به ایران، 
گفت: در چارچوب این احتمال 
که برخی از کشور ها با روش های 
کالا هایی  غیراصولی  و  تجاری 
را به صورت گمنام و بی نام ارائه 
کنند، دستگاه دیپلماسی و دیگر 
نهاد ها براساس قانون موظف به 
بررسی این گونه کالا ها و شرکت ها 
هستند؛ براساس این شرح وظایف 
دستگاه دیپلماسی بررسی های 
خود را انجام داده و در ماه های 
اخیر هم انجام می دهد؛ فهرست 
به  این گونه کالا ها و شرکت ها 
از  اجرایی  ذیربط  دستگاه های 
جمله وزارت صمت ارائه شده است. 
تنگه هرمز آبراهی است بین استان 
هرمزگان ایران و استان مسندم 
کشور عمان که دریای عمان را 
به خلیج فارس می پیوندد. این 
گذرگاه یکی از راهبردی ترین 
مسیرهای بین المللی کشتیرانی 
در جهان به شمار می آید. ایران 
در امضای کنوانسیون ملل متحد 
این را  در مورد حقوق دریاها 
اضافه کرده است که حق عبور و 
مرور کشتی ها را فقط در مورد 
خواهد  رسمیت  به  کشورهایی 
شناخت که این کنوانسیون را 
امضا کرده اند، و در مورد کشورهای 
دیگر، مانند ایالات متحده که عضو 
این کنوانسیون نیست، کنوانسیون 

1958 ژنو را معتبر می داند. 
 تاکید نماینده دلواپس به 

بازرسی در تنگه هرمز
یازدهم  مجلس  نایب رئیس 
بخواهیم  وقت  هر  می گوید: 

می توانیم کشتی ها را در تنگه هرمز 
متوقف و بازرسی کنیم. به طور کلی 
متوقف کردن و بازرسی کشتی ها در 
تنگه هرمز حق جمهوری اسلامی 
کالا های  ترکیه  اینکه  است. 
تولید اسرائیل را تحریم کند ما 
از آن استقبال می کنیم. مجتبی 
ذوالنور خاطرنشان کرد: امیدواریم 
ترکیه به عنوان یک کشور اسلامی 
همکاری های اجتماعی، تجاری، 
نظامی و سیاسی که با اسرائیل دارد 
را قطع کند. وی افزود: جمهوری 
اسلامی این افتخار را دارد که از 
ابتدای انقلاب اسلامی تاکنون این 
خطر را درک کرده و هزینه های 
مقابله با آن را داده است. ما نه تنها 
هیچ ارتباطی با رژیم صهیونیستی 
پناهگاه  همیشه  بلکه  نداریم 
مخالفان این رژیم بوده ایم. ذوالنور 
گفت: از این رو نمی توانیم جمهوری 
اسلامی را با ترکیه مقایسه کنیم، 
بنابراین ما باید یک قدم جلوتر از 
آنان باشیم اگر با غفلت مسئولان 
چند قلم کالا یا برند تجاری که 
مستقیم یا غیرمستقیم به رژیم 
صهیونیستی متصل هستند، در 
داخل کشور ما فعالیتی داشته 
باشند، لازم است که مسئولین به 
هوش باشند، به طور جدی ورود 
پیدا کنند و نگذارند از کشور ما 
منفعتی نصیب شرکت های مرتبط 
با این رژیم شود. ما هم در مجلس 
حتما این مورد را متذکر خواهیم 
شد. وی اظهار داشت: نیازی نیست 

در تریبون مجلس به وزرا تذکر 
دهیم. مواردی را از تریبون مجلس 
متذکر می شویم که وزرا انگیزه 
و اعتقادی ندارند و بی توجهی 
می کنند؛ بنابراین ما از این طریق 
می خواهیم افکار عمومی را به 
کمک بگیریم تا وزارتخانه را وادار به 
تمکین کنیم؛ بنابراین نیازی نیست 
در تریبون مجلس با آن ها حرف 
بزنیم. طبیعتا اگر در این زمینه 
موردی وجود داشته باشد به دلیل 
غفلت است نه تعمد؛ بنابراین وزرا 
انگیزه دارند که پیشنهادها را مورد 
توجه قرار دهند. ذوالنور تصریح 
کرد: ما در دنیا آبراه ها و نقاط مهمی 
داریم. بیش از 100 نقطه مهم در 
دنیا داریم که 1۴ تا از این نقاط، 
آبراه های  هستند.  استراتژیک 
مهمی مثل تنگه هرمز، کانال سوئز، 
کانال پاناما، باب المندب، جبل 
الطارق، تنگه داردانل در ترکیه و 
تنگه برینگ در آمریکا، آبراه های 
وقت  هر  هستند.  جهانی  مهم 
بخواهیم می توانیم کشتی ها را 
در تنگه هرمز متوقف و بازرسی 
کنیم. به طور کلی متوقف کردن و 
بازرسی کشتی ها در تنگه هرمز حق 
جمهوری اسلامی است. وی گفت: 
درست است که در آبراه های جهانی 
قوانین بین المللی حاکم است و هیچ 
کشوری نمی تواند سلیقه ای عمل 
کند، اما عبور و مرور بدون ضرر از 
آبراه های جهانی برای همه آزاد 
است مگر اینکه منافع ملی را تهدید 

کند و مثلا از تنگه هرمز محموله 
سلاحی عبور کند که امنیت ملی ما 
را تهدید کند. در چنین موقعیتی ما 
می توانیم اعمال حق و از قدرتمان 
استفاده کنیم تا شناور را متوقف 
کنیم؛ لذا بر اساس منافع ملی مان 
و با در نظر داشتن قوانین جهانی 
حتما اعمال قدرت می کنیم. اینکه 
ما از حقوق خود دفاع کنیم در 
قوانین دنیا درنظر گرفته شده و 
قطعا جمهوری اسلامی برای اعمال 
سیاست های خود در دفاع از عمق 
و امنیت داخلی یا عمق بخشی به 
بیرون حتما از ظرفیت های خود 

استفاده می کند. 
 روایت نصری از قوانین 

تنگه هرمز
رضا نصری حقوقدان بین المللی 
خارجی  سیاست  کارشناس  و 
گفته بود: »تنگه هرمز یک آبراه 
یا گذرگاه بین المللی با بازیگران 
ذی نفع فراوان است که باید تابع 
باشد.  مربوطه  عُرفی  قوانین 
از نظر جغرافیایی  اینکه  ضمن 
قابلیت  نظر  از  خصوص  به   -
کشتیرانی در کرانه های شمالی و 
جنوبی - ویژگی های منحصر به 
خود را نیز دارد. در نتیجه، رژیم 
حقوقی حاکم بر تنگه هرمز یک 
رژیم حقوقی ترکیبی، پیچیده و 
ویژه ای است که نمی توان آن را 
صرفاً برخاسته از یک کنوانسیون 
خاص دانست. طبیعتاً در یک رژیم 
حقوقی پیچیده، تفاسیر طرفین 
از حق و حقوق خود هم متفاوت 
است و گاه برحسب شرایط تعیین 
می شود.« وی گفت: »ایران عبور 
از تنگه هرمز را تابع رژیم »عبور 
بی ضرر« می داند. یعنی این حق را 
برای خود قائل است که در صورت 
نیاز - یعنی عمدتاً در صورتی که 
ملاحظات »امنیت ملی« ایجاب 
کند - حق عبور کشتی ها از این 

آبراه را تعلیق کند.«

چالش جدید نماینده دلواپس: 

هروقتبخواهیمکشتیهارادرتنگههرمزبازرسیمیکنیم
   رضا نصری: تنگه هرمز یک آبراه یا گذرگاه بین المللی با بازیگران ذی نفع فراوان است

 آژانس فراتر از اقدامات
 پادمانی مطالبه نکند

 محسن نذیری اصل، سفیر و 
نماینده دائم جمهوری اسلامی 
ایران در دفتر سازمان ملل متحد 
و سایر سازمان های بین المللی 
در وین گفت: آژانس در فهرست 
 120 و   119 از  بیش  خود 
بازرس دارد و در مورد بازرسانی 
که می توانند هر روزه به ایران 
بروند هیچ خللی ایجاد نشده و 
می تواند از آنها استفاده کند. از 
این جهت این استدلال خیلی 
کسی  نیست.  کننده ای  قانع 
نمی پذیرد که چنین اظهار شود 
که عدم انتصاب تعداد معدودی 
از بازرسان موجب اختلال و 
اخلال در کار آژانس شده باشد. 
از این جهت بسیاری از کشورها 
هم اشاره کردند که آژانس باید 
در چارچوب حقوق و تکالیف 
کشورها قدم بردارد و فراتر از 
تعهدات  و  پادمانی  اقدامات 
کشورها که در ذیل موافقتنامه 
پادمان جامع است چیزی را از 

کشورها مطالبه نکند.

  آرمان ملی: سخنگوی شورای نگهبان اظهار 
داشت: 5 طرح و لایحه طی جلسات اخیر شورای 
نگهبان قانون اساسی مورد بررسی قرار گرفت که 
اولین آن اصلاح بند 1 ماده 83 قانون انتخابات 
مجلس بود که پس از بررسی در شورا، مغایر با شرع 
و قانون اساسی تلقی نشد. هادی طحان نظیف 
گفت: لایحه حمایت از خانواده از طریق ترویج 
فرهنگ عفاف و حجاب از سوی شورای نگهبان مورد 
بررسی قرار گرفت که با ایراداتی که پیشتر از سوی 
بنده عنوان شده بود، مواجه شد. سخنگوی شورای 
نگهبان درباره بررسی های شورای نگهبان درباره 
مصوبه مجلس درخصوص افزایش سن بازنشستگی 
تاکید کرد: این موضوع در برنامه هفتم به تصویب 
رسیده است و چون تصویب آن مربوط به روزهای 
اخیر است هنوز در شورا مورد بررسی قرار نگرفته  
است. برای بررسی برنامه هفتم و با توجه به حجم 
این برنامه تاکنون 15 جلسه غیر رسمی را در شورای 
نگهبان برگزار کردیم. وی درباره مصوبه مجلس 
درباره کاهش مدت سربازی اظهار کرد: هنوز برنامه 
هفتم را به صورت رسمی دریافت نکردیم و انشاءا... 
پس از دریافت برنامه موضوع را بررسی خواهیم 
کرد. و باید سوابق موضوع را مورد بررسی قرار دهیم. 
طحان نظیف درباره موضع شورای نگهبان نسبت به 
طرح اظهاراتی درباره کاندیداهای انتخابات مجلس 

خبرگان از سوی برخی رسانه ها و افراد وابسته به 
گروه های خاصی از جریانات سیاسی کشور درباره 
بررسی صلاحیت  داوطلبان انتخابات تاکید کرد: 
شورای نگهبان توصیه پذیر نیست و به دنبال 
انجام وظیفه قانونی خود است؛ حال ممکن است 
در فضای سیاسی فعالان سیاسی که رقابت هایی با 
هم دارند مطالبی را طرح کنند اما انتظار این است 
که متعرض وظایف قانونی دستگاه های دیگر نشوند 
و اجازه دهند دستگاه ها از جمله شورای نگهبان به 
وظایف قانونی خود عمل کنند و مسئولیتی را که 
بر عهده دارند با دقت و آرامش و بر اساس قانون 
انجام دهند. وی درباره تغییرات لایحه برنامه هفتم 
در مجلس و اینکه آیا شورای نگهبان توصیه ای 
به مجلس در خصوص بررسی لایحه بودجه سال 
1۴03 دارد؟ گفت: ارزیابی دقیقی از این موضوع 
ندارم که بگویم این تغییرات کم بوده یا زیاد اما 
تصویب لایحه بودجه از اختیارات مجلس است 
که هنگام تصویب تعییراتی را داشته باشد اما این 
تغییرات باید بگونه ای باشد که شاکله لایحه را تغییر 
ندهد. سخنگوی شورای نگهبان درباره توجه شورای 
نگهبان به موضوع شفافیت منابع مالی کاندیداهای 
انتخابات تاکید کرد: برای اولین بار در این دوره 
شاهد اجرایی شدن قانون مصوب سال 98 در این 
زمینه هستیم. این قانون مبنای عملکرد ما است و 

افرادی که ثبت نام کردند شماره حسابی را به عنوان 
حساب هزینه های انتخاباتی ارائه کردند. یکی از 
مولفه های اصلی در بررسی صلاحیت ها پاکدستی 
و سلامت اقتصادی افراد است و این موضوع برای 
شورای نگهبان بسیار اهمیت دارد. مولفه هایی از 
جمله پایبندی به تعهدات مالی و اینکه جزو فراریان 
مالیاتی نباشند از موضوعات مورد توجه شورای 
نگهبان است. طحان نظیف درباره عدم اعلام جزئی 
دلایل رد صلاحیت کاندیداهای انتخابات مجلس از 
سوی هیأت های اجرایی گفت: در این زمینه مراجع 
قانونی مربوطه باید مورد سوال قرار بگیرند چراکه 
این هیأت ها ارتباطی به شورای نگهبان ندارند. 
سخنگوی شورای نگهبان درباره محل اعتراض 
افراد معترض به عدم احراز یا رد صلاحیت آنها برای 
حضور در انتخابات مجلس اظهار کرد: قانون در 
زمینه بررسی صلاحیت ها 3 مرحله را تعیین کرده 
است که مرحله اول هیأت های اجرایی است که 
این هیأت در 15 روز مهلت رسیدگی دارد. مرحله 
بعدی هیأت های نظارت استان است که 50 روز 
زمان بررسی شکایت های افراد رد صلاحیت شده 
را بر عهده دارند و شورای نگهبان نیز 30 روز زمان 
اظهار نظر در این زمینه دارد. این مراحل برای آن 
است که اتقان و آسودگی بیشتری برای داوطلبان و 

مردم ایجاد شود. 

سخنگوی شورای نگهبان: 

شورای نگهبان در بررسی صلاحیت کاندیداها توصیه پذیر نیست

محمد باقر قالیباف: 

نباید مردم را دسته بندی کنیم

صهیونیست ها بازنده 
قطعی جنگ هستند

بسیج تمام نشدنی است 

عالی  مشاور  و  دستیار   
فرمانده کل قوا با بیان اینکه 
قطعی  بازنده  صهیونیست ها 
جنگ غزه هستند، اظهار کرد: 
نتانیاهو که می گفت ما ریشه های 
حماس را خواهیم کند و غزه را 
آیا  می کنیم،  یکسان  با خاک 
توانست حماس را از بین ببرد؟ 
با  صفوی  سیدیحیی  سرلشکر 
اشاره به تحولات ملی، منطقه ای 
و بین المللی گفت: آنچه که در 
آینده ایران، منطقه غرب آسیا 
و جهان رخ خواهد داد کاملًا از 
آنچه که تاکنون رخ داده متفاوت 
خواهد بود. امروز شاهد نوعی 
تغییرات در نظام قدرت جهانی 
و شکل گیری قدرت های جدید 
بین المللی و منطقه ای هستیم و 
این تغییرات در ابعاد اقتصادی، 
فرهنگی، سیاسی، تکنولوژی، 
فناوری های جدید، بروز می کند 
و به ظهور رهبران قدرتمند، لایق 
و کارآمد و ایستادگی در مقابل 
ظالمان جهانی مثل آمریکایی ها 

و صهیونیست ها منجر می شود.

 جانشین فرمانده کل سپاه 
گفت: بسیج گروهی بی ادعا و 
تمام نشدنی است و هر کاری 
را که بسیج و سپاه وارد شدند، 
موفق شده است. سردار دریادار 
پاسدار علی فدوی با اشاره به 
کمک های زیرکانه مقاومت در 
یمن، سوریه، عراق و لبنان در 
فلسطینی،  مبارزان  به  کمک 
گفت: بسیج در »ام القرای« 
ایران  یعنی  اسلام  جهان 
این استقامت را آغاز کرد و بر 
توانمندی های خود افزود تا در 
نهایت تفکر انقلاب اسلامی را در 
همه جای دنیا گسترش داد. وی 
از بسیجیان خواست که هر چقدر 
انقلاب اسلامی نیاز داشته باشد 
پای کار رفت و در این جهت نیز 
باور قطعی داشت که خداوند آن 
کار را به سرانجام می رساند زیرا 
همین باورها ۴5 سال انقلاب 

اسلامی را جلو برد. 

  آرمان ملی: رئیس مجلس اظهار داشت: 
گاهی سختی هایی ایجاد می شود که هم در 
فضای اجتماعی و هم در جریان انقلاب اسلامی 
تأثیر می گذارد و گاهی بار منفی جدی هم دارد 
ولی این گرد و غبارها در نهایت فرو می نشیند 
و عظمت و بزرگی گوهر گرانبهای انقلاب 
اسلامی نمایان می شود. محمدباقر قالیباف 
گفت: رهبر معظم انقلاب اسلامی فرمود ما در 
نزدیکی های فتح قله هستیم؛ شاید برخی افراد 
که به مکتب قرآن و اهل بیت)ع( و سنت های 
الهی اعتقاد ندارند، چنین مطلبی را متوجه 
نشوند؛ مسیر انقلاب اسلامی اینگونه است که 
آن هایی که سست ایمان هستند از جمع جدا 
شده و براساس سنت های الهی و همان چیزی 
که در صدر اسلام رقم خورده، صف مؤمنان از 
صف کفار جدا خواهد شد تا جبهه حق پیروز 
شود و ما نیز باید با همان مبانی صدر اسلام 
به عظمت انقلاب و اسلام بنگریم. وی با بیان 
اینکه هدف امام خمینی)ره( از همان ابتدای 

نهضت، ایستادگی در مقابل استکبار بود، افزود: 
امام راحل وقتی از همان سال های آغاز مبارزه 
با رژیم پهلوی در مقابل کاپیتولاسیون ایستاد، 
فرمودند که این دسیسه ها ریشه در توطئه 
رژیم صهیونیستی دارد و اسرائیل نیز دست 
نشانده آمریکا است؛ همان زمان هدف امام)ره( 
پایه گذاری اسلام سیاسی مبتنی بر مبانی 
مکتب مهدویت بود. رئیس قوه مقننه تاکید 
کرد: در دنیایی که کسی به آمریکا چپ نگاه 
نمی کند، گروه های مقاومت طی همین 50 روز 
گذشته چه بر سر پایگاه های آمریکایی آوردند و 
خودشان به تلفات و خسارات اذعان کردند و این 
قدرتی است که در منطقه و سطح جهان ایستاده 
است. همه اینها از برکت انقلاب اسلامی است. 
ما بدون شک یکی از بازیگران عرصه جهانی و 
منطقه ای هستیم. رئیس مجلس با بیان اینکه 
دشمنان ما کینه های خیبر و بدری با ما دارند و 
به اشکال مختلف آن را نشان خواهند داد، عنوان 
کرد: البته من این مسائل را تهدید نمی دانم و 

بارها گفته ام در انقلاب اسلامی موضوعی به 
نام تهدید نداریم و معتقدم هر چه پیش روی ما 
است، همه فرصت بوده و این فرصت ها را باید به 
دو بخش تقسیم کنیم؛ فرصت هایی که با ریسک 
همراه است و فرصت هایی که بدون ریسک 
است. و وظیفه ما استفاده از این فرصت ها 
است. رئیس مجلس با اشاره به این کلام رهبر 
معظم انقلاب که امام)ره( به خدا، خودش و 
مردم ایمان داشت، گفت: ما نیازمند به این 
سه ایمان هستیم. ما باید به بسیجی و پاسدار 
بودنمان افتخار کنیم. در فرهنگ بسیجی 
نباید مردم را به سیاه و سفید و خاکستری یا 
پایین و بالا طبقه بندی کنیم؛ چنین چیزی در 
فرهنگ اهل بیت)ع( و انقلاب اسلامی نیست و 
ما باید به مردم مان ایمان داشته باشیم و بدانیم 
که پای انقلاب و مبانی آن ایستادن سطوح 
مختلفی دارد اما ما باید همه مردم را مثل هم 
ببینیم. قالیباف ادامه داد: رهبر انقلاب در یکی 
از سخنرانی های سال های اخیر خود در حرم 
امام خمینی )ره( تأکید داشتند که امام)ره(، 
امام تحول است؛ این تحول باید در نظام اداری، 
نحوه حکمرانی، آموزش و پرورش، اقتصاد و 

نظام بوروکراسی کل بگیرد.


